
Budeme se dívat na Klepec?

Bude nám chybět již 
jen hospoda?

	 Jistě	znáte	pořekadlo,	že	střed	obce	a	nebo	
obec	 jako	 takovou,	 tvoří	 tři	 nepostradatelné	 budo-
vy	 a	 to	 Škola,	 Kostel	 a	 Hospoda.	 Kostel	 v	 obci	 je	
funkční	 a	 církev	 jej	 pozvolna	 opravuje,	 Škola	 je
v	obci	také,	ale	za	vydatného	přispění	bývalé	ředitel-
ky	paní	Stuchlíkové	byla	v	roce	2002	uzavřena	a	nyní	
slouží	 jako	Mateřská	 škola.	Hospoda	 je	 však	ostu-
dou	obce.	Sál	je	zdevastovaný	a	lokál	je	pouze	pro	
otrlé.	Snad	se	začíná	blýskat	na	lepší	časy,	protože	
skupina	občanů,	kteří	v	nedávné	době	zrekonstruo-
vali	a	dobře	provozují	Pohostinství	v	Tlustovousech,
se	snaží	pozvednout	na	bývalou	a	snad	i	lepší	úroveň	
Hostinec	v	Tuklatech.	Zřejmě	však	záleží	na	přístupu	
majitele.	Proto,	aby	škola	mohla	sloužit	svému	účelu,
se	Zastupitelstvo	obce	dohodlo	a	rozhodlo	opět	ote-
vřít	Základní	školu	v	Tuklatech	pro	malé	školáky.	K	této	
skutečnosti	má	dojít	a	já	jsem	pevně	přesvědčen,	že	
i	dojde,	v	září	roku	2009	pro	školní	rok	2009	–	2010.	
V	pondělí	9.června	se	na	OU	v	Tuklatech	uskutečnila	
schůzka	s	rodiči	dětí,	které	by	právě	v	roce	2009	měli	
nastoupit	do	první	třídy	ZŠ.	Na	tuto	konzultaci	byla	
přizvána	Mgr.	Ludmila	Plesná,	kterou	obec	oslovila	
ve	věci	 vedení	naší	 školy	a	výuky	malých	školáků,	
dále	pak	psycholožka	PaedDr.	Lenka	Vatrtová	z	Čes-
kého	Brodu,	jako	poradce.	Příjemným	překvapením	
byla	účast	všech	oslovených	rodičů	budoucích	ško-
láků.	 Paní	 Mgr.Plesná	 seznámila	 rodiče	 se	 systé-
mem	výuky,	paní	PaeDr.	Vatrtová	pak	vysvětlila	výho-
dy	místních	škol	z	psychologického	hlediska	a	poté	
obě	 odpovídaly	 na	 dotazy	 rodičů.	 Jeden	 z	 dotazů
se	týkal	umístění	dětí	ze	čtvrté,	či	páté	třídy	naší	ško-
ly	(jedná	se	zda	by	se	otevřel	1.	až	4.	ročník,	nebo
1.	až	5.	ročník)	do	spádové	školy	v	Úvalech.	Zákon	
tuto	záležitost	neřeší,	ale	po	 rozhovoru	s	 ředitelem	
školy	Mgr.	Břeskou,	jsem	byl	ubezpečen,	že	problém
s	 neumístěním	 našich	 školáků	 nehrozí.	 Samozřej-
mě	si	rodiče	mohou	vybrat	i	jinou	školu	podle	svých	
představ.	 Jsem	 tedy	 přesvědčen,	 že	 vedle	 koste-
la	začne	sloužit	svému	účelu	i	Základní	škola	a	jen	
doufám,	že	hospoda	nezůstane	pozadu.

Petr	Jenšovský,	starosta	obce

     Jistě se i k Vašemu sluchu donesla informace o zámě-
rech obce Přišimasy, která na svém katastru hodlá umož-
nit ukládání zeminy a vytvořit tak umělý kopec. Pokud by 
tuto deponii chtěli vytvořit jinde, než vlevo od komuni-
kace vedoucí z křižovatky se silnicí E12 (Praha – Kolín) 
do Přišimas, asi bychom mohli jen těžko protestovat, 
ale v tomto případě se tato záležitost bezprostředně týká        
i našich obcí. Jedna věc je necitlivé narušení krajinného 
rázu, ale je mnoho souvisejících věcí, které se mohou 
stát. Jedná se o navážení a ukládání zeminy. Jak taková 
akce v našich regionech probíhá jistě víte a co všechno 
se do toho množství m3  nechá schovat, to jistě víte také. 
Problém je v tom, že naše potoky jsou napájeny právě 
z těchto lokalit a ještě mám v paměti, jaký problém byl 
uchránit je od rádoby vyčištěných vod z ČOV, kterou 
nám chtěla v tomto prostoru postavit a používat pro 
svůj provoz firma SLEDGE. Firma, která má o zřízení 
skládky, nebo deponii zeminy, v tomto prostoru zájem, 
vše balí do lákavého obalu zřízení sportovního cen-
tra s  bobovou dráhou, sjezdovkou, umělou ledovou 
plochou a kdo ví ještě čím. Většinou tyto akce končí 
odjezdem posledního auta ze skládky, převodem získa-
ných finančních prostředků kamsi a nevzhledným kop-
cem, který hyzdí krajinu. Věřte mi, že se raději připo-
jím k těm, kteří se budou dále dívat z Tuklat na Klepec            
a Hradešín, než na možná jedovatou haldu hlíny.

                                                               pj

Jeden člověk, který v něco věří
se vyrovná devadesátidevíti,
kteří mají pouze zájem. 
 J. S. Mill
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 Divíte se? Nediv-
te se! Je to přeci náš 
národní zvyk, kritizovat
a pokud písemně, tak bez 
podpisu a nebo podepsat 
jiného. Tuto „Přílohu“, 
jak ji nazval autor, přetis-
kuji tak, jak jsem ji dostal
a jak byla na různých 
místech vyvěšena, aby 
byla zachována auten-
tičnost. Pokusím se na 
ni autorovi odpovědět 
v řeči vázané, protože 
podle mne si anonym 
ani vážnější odpovědi 
nezaslouží a na další již 
odpovídat nebudu. 

Sláva neznámým hrdinům.

Tu mě pálí, tu mě píchá, zde bych s něčím nesouhlasil,
proto beru tužku papír, bych tu záležitost hasil.
Život v obci to je síla pro každého občana
a tak za psa, proč bych platil, je to skoro pohana.

Na pejska mi nesahejte, rodinný je miláček 
všechno pro něj obětuji, jenom ne těch pár kaček,
co jsou třeba, aby obec mohla po něm uklidit,
a ostatní co tu žijí, bez rizika mohli být.

Bez rizika, beze strachu, že se domů navrací,
s botičkami od té krásy, co můj pejsek poztrácí.
Uklízet ji, to je nápad, hodný snad jen pomatence,
Na botkách, že něco máte, dobrá ale jenom tence.

Že bych snad šel na procházku se sáčkem a rukavicí,
to mě ani nenapadne, mám snad něco s makovicí?
Je to přeci přirozené, občas z pejska něco spadne,
já s takovou prkotinou nemívám starosti žádné.

Proto sedám k počítači, abych to všem vykreslil,
že si někdo mého pejska osočiti dovolil.
Že se chová tak jak nemá, co je komu do toho,
trochu textu zkopíruji, svých slov přidám nemnoho.

Tu mne máte, hrdina jsem a ne žádný vandal,
hned mě hřeje u srdíčka, jak jsem jim to nandal.
Děkuji všem, co mi rádi za to písmo zatleskají,
podepsat jej, ani nápad toho se však nedočkají.
Starostu tam podepíši, pak to bude paráda
a ti, co mi netleskají ať mi vlezou na záda.

S veškerou úctou Petr Jenšovský.

TAK
JSEM SI 
POSLAL 
ANONYM
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	 Nejsme místní, do Tuklat jezdíme k babičce
na víkendy a na prázdniny, tak náš pohled na život
v Tuklatech je trochu jiný, jakoby zvenku.
 Bydlíme ve větším městě, tak jsem byla zvěda-
vá, jak připraví den pro děti malá vesnička.
 Byla to jedním slovem nádhera. Skvělá organi-
zace, plno nadšených lidí, milé chování k dětem, pěkné 
ceny pro všechny děti. Soutěžních disciplín byla spous-
ta, jedna lepší než druhá, kam se hrabe velké město. 
 Navíc se dala vytušit rodinná atmosféra, kde
se všichni znají a navzájem si přejí. 
 Je jasné, že organizace takového pěkného dne 
dala práci. Děti byly nadšené, a to je pro organizátory 
nejlepší odměna.
 Takže Tuklaťáci, děkujeme za pěkný den pro 
naše děti i pro nás.

Mgr. Lenka Foučková

Dětský den v Tuklatech
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Naopak jsme se museli rozloučit:

s paní Oldřiškou Krytinářovou (62),

s paní Zdenou Svatošovou (71),

s panem Františkem Tučkem (42).

Čest jejich památce.

Slavili významné jubileum:

paní Anna Růžičková (90 let)

Přejeme pohodu a pevné zdraví.

Narodili se noví občánci:

Michal Ducháč, nar. 11. 11. 2007
Filip Balog, nar. 14. 4. 2008

Tomáš Kastl, nar. 17. 4. 2008
Štěpán Blažek, nar. 24. 4. 2008

Všem přejeme do života vše nej....

         Dne 13. března se konal zápis pro školní rok 
2008/2009, kterého se zúčastnilo 22 dětí.
Na jaře jsme měli ve školce divadelní představení,
a to “ Velikonoční pohádku”, dále “ Čert a Pánvička”
a “ O lvíčkovi”. Nejvíce úspěchu sklidil oblíbený 
soubor “ Klemprdovo divadlo” s pohádkou o čertovi. 
Velká výhoda těchto představení je bezprostřední 
kontakt a možnost vzájemné komunikace mezi dětmi 
a herci.
         V období “ Čarodějnic” chodily děti po vsi
se zábavným programem, který byl připraven 
učitelkami MŠ.
Starší děti se v květnu zúčastnily “ Vítání občánků” 
se samostatným vystoupením, a zároveň předaly 
malým dětem vlastnotučně vyrobené dárky.
          Dále jsme navštívili skanzen starobylých řemesel 
v Ostré u Lysé nad Labem. Zde se děti osobně 
seznámily s výrobou svíček, provazů, ručního papíru, 
mýdla a s rýžováním zlata. Navštívili jsme bylinnou 
zahradu, kde děti nejvíce upoutala bludiště různých 
velikostí a druhů. Nejvíce se dětem líbilo bludiště
z upravených vysokých smrků. 
          Z počátku tohoto měsíce jsme oslavili “ Den 
dětí” formou zábavných her a soutěží, a zároveň 
podáváním jahodových knedlíků k obědu. Účastníci 
her obdrželi medaile a diplomy.

          Dne 17. června se konalo na zahradě 
školky rozloučení s předškoláky za doprovodu 
reprodukované hudby a tanečních kreací malých 
účastníků vedených moderátorem panem Slavíkem 
z Klemprdova divadla. Každý budoucí školák dostal 
na rozloučenou knihu s věnováním a další dárky 
na památku. Bylo by pro nás potěšením, kdyby
se v budoucnu děti přišly pochlubit se svými školními 
úspěchy.
          V pátek 20. 6. se koná akce pro nejstarší děti, 
které přespí za dozoru učitelek ve školce. Nejprve 
budou mít zábavný pro gram ukončený hledáním 
pokladu a pak přijde na řadu povídání na dobrou 
noc.
           Ráda bych poděkovala vedení obce v čele 
s panem starostou za finanční dotace a za řešení 
vyskytnuvších se problémů. Děkujeme všem 
sponzorům z řad rodičů, občanů a dodavatelů, dále 
všem  rodičům a obyvatelům obcí za pomoc při 
sběru papíru. Výsledky soutěže ještě nejsou známy, 
ale letos máme nasbíráno o sto procent více papíru. 
Děkuji všem zaměstnancům školky za aktivní přístup 
k povinnostem, díky kterému jsme mohli vytvořit 
pohodové prostředí pro všechny.

Helena Gablerová, ředitelka MŠ
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Čarodějnice
 30. dubna od 17.00 hodin 
uspořádalo Kulturní sdružení Tukla-
ty a Tlustovousy Čarodějnice 2008. 
Tentokrát šel průvod dětí v maskách 
od školy pěšky. Kobylka Arva už je 
zaslouženě ve výslužbě. Dětí, kte-
ré soutěžily, se letos sešlo 27. Oheň 
byl umístěn na protější straně kou-
paliště, protože na „starém“ místě je 
nyní volejbalové – nohejbalové hřiš-
tě. Nové místo je daleko hezčí a je 
zde více prostoru. Děkujeme Čechii  
Tuklaty, která nám zapůjčila lavičky 
a pro soutěže jsme využili část fot-
balového hřiště. Soutěžilo se v tradič-
ních čarodějnických disciplínách např. 
hod koštětem, běh – let na koštěti atd. 
Každá disciplína byla odměněna slad-
kou cenou. Oheň byl zapálen po všech 
disciplínách, a to už jsme se nemoh-
li dočkat až si 
opečeme špe-
káčky. Večer 
pak to nejlep-
ší zakončení: 
kytary a zpívá-
ní až do pozd-
ních ranních 
hodin.

LS 

	 Náš	 rybářský	 spolek,	 který	 hospodaří
na	 rybnících	Návesní	a	Skála	v	Tlustovousech,	má	
od	zahájení	letošní	sezóny,	tj.	od	1.	dubna	33	členů	
a	hlásí	se	další.	Dveře	jsou	otevřeny	všem,	kteří	splní	
podmínky	dané	stanovami	spolku.
	 V	letošním	roce	jsem	uspořádali	dvoje	závo-
dy	 –	 pro	 dospělé	 a	 pro	 děti.	 Při	 závodech	 dospě-
lých	byla	sice	hojná	účast,	ale	bylo	zde	více	cizích	
závodníků	než	domácích	členů	i	přesto,	že		na	vítě-
ze	čekaly	hodnotné	ceny.	Nemůžeme	nikoho	nutit,	
ale	 je	 třeba	si	uvědomit,	že	závody	by	měli	přinést													
i	nějaký	zisk	do	pokladny.
	 I	při	dětských	závodech	byly	připraveny	ceny,	
vstup	i	občerstvení	bylo	zdarma,	takže	co	se	vydělá	
na	závodech	dospělých,	padne	na	závody	pro	děti.	
Kdyby	si	toto	členové	uvědomili	a	přišli,	tak	tím	pod-
poří	dětský	den	u	vody.
	 Na	 konci	 března	byla	 uspořádá	na	brigáda

	 na	 vyčištění	 břehů	 rybníka	 od	 suchého	 rákosí,	
vybagrován	přítok	od	struhy	až	ke	splavu	a	vyveze-
no	30	Tater	bahna.	Na	této	akci	se	finančně	podílel				
z	jedné	třetiny	i	obecní	úřad.
	 Při	 dalších	brigádách	byly	 vyměněny	dveře
u	 skladu,	 které	 byly	 vyrobeny	 také	 brigádně
v	truhlárně	pana	Pokorného,	a	namontována	trubka
ze	splavu	rybníka	Skály	pro	případy	velkých	veder.	
Voda	pak	padá	z	trubky	z	výšky	půl	metru.
	 Dále	byl	zakoupen	křovinořez	na	sekání	trá-
vy,	s	kterou	máme	problémy	a	nemůžeme	nutit	čle-
ny,	aby	si	sekačky	nosili	s	sebou	z	domova.	Z	našich	
členů	má	výkonnou	sekačku	jen	pan	Cafourek,	ale	
nemůže	trávu	sekat	sám	do	nekonečna.
	 Rádi	 bychom	 popřáli	 našim	 spoluobčanům	
příjemné	prožití	letních	měsíců	a	dovolených.

Výbor Rybářského spolku Tuklaty-Tlusovousy    
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Vážení čtenáři,
před námi už jsou pouze víkendové pouťové zápasy a na chvilku si opět od fotbalu „odpočineme“. 
 „A“ – mužstvo zakončilo své působení ve III. třídě B  vítězstvím nad papírovými favo-
rity Pečkami „B“. Ale o tom, že tato část sezóny patří mezi vydařené se rozhodně mluvit nedá. 
Mužstvo, které se před začátkem jara netajilo myšlenkou, že bude bojovat o postup, svoji roli 
zdaleka  nesplnilo. První zápas, kterým byla dohrávka odložené kola z podzimu v Pečkách, kdy 
hráči nastoupili ve velice slepené sestavě skončil pro nás velice špatně, prohrou 4:0. V dalším 
kole jedeme do Radimi a cílem je vítězství. Úkol byl splněn, výhra 3:1 znamenající  tři „povinné“ 
body. Následující domácí zápas s Třebovlí, který byl označován jako rozhodující, byl plný emo-
cí a diváckému oku jistě líbivý. O vítězství jsme přišli tři minuty před koncem a duel tedy skončil 
remízou 3:3, která nahrávala vedoucí Třebovli. Zápas v Kouřimi, byl zápasem, kdy se téměř našemu mužstvu podařila 
senzace, ale slůvko téměř je zde velice podstatné. První poločas jsme prohrávali 3:0, ovšem v druhé půli se začal 
měnit původní scénář, kdy se lehce posílené béčko Kouřimi začalo obávat o výsledek.  Naše mužstvo se stalo domi-
nantním na place, vytvořilo si spousta šancí  a podařilo se mu snížit na 4:3, bod či dokonce tři měli naši hráči na kopač-

kách, ale tutové šance zůstaly neproměněny
 a čelo tabulky se nám pomalu ale jistě vzdalo-
valo. Prohra 3:2 s velice slabým týmem Tismic 
to pouze potvrzovala. Domácí zápas s Kozo-
jedy ukázal, že našemu mužstvu se doma daří
a vyhrálo 7:1. Další zápas se z vítězství rado-
vali domácí v Dobřichově. Mužstvo zvládlo 
porazit už jen Velké Chvalovice a Zásmuky, 
naopak utkání s Jevany a Rostoklaty nepřinesly
do tabulky ani bod. Utkání v Dobrém Poli skon-
čilo remízou 1:1. Celkově se tedy „A“ – mužstvo 
zejména díky pěknému podzimu umístilo
na 5. místě s nejvíce nastřílenými brankami
v celé III. třídě. U mužstva po konci sezóny skon-
čil dosavadní trenér Procházka Vratislav st., kte-
rému za jeho působení u mužstva patří ohromný 
dík. Novým trenérem se stal Zdeněk Kočí.
 Žáci, naši nejmenší, přinášejí největší radost. 
Před začátkem sezóny se našli mnozí, kteří 
pochybovali o tom, jak žáci zvládnou své prvot-
ní působení v okresním přeboru. Pochyby byly 
naprosto zbytečné, výsledkem jejich působení 
byly vysoké výhry 11:0, 9:0 a na podzim dokon-
ce 25:0 vynesly žákům krásné 4. místo.
 Dorostu se ani v této sezóně příliš nedařilo, 
ale do tabulky přibyly první body za výhry, o kte-
ré „okradl“ tým Liblic. Nejdříve v Liblicích remi-
zoval  2:2 a na domácí půdě Liblice porazil 5:1.
V tabulce se umístili na poslední příčce.
 Jedenáctka žen také pokračuje ve své čin-
nosti, i když tento rok pro ně zatím moc úspěšný 
není. Nejprve prohrály s třetiligovými Říčany 4:0 
a další prohru si přivezly z Křesetic.

Dětský den 
Dne 1. června pořádala Čechie společně
s SDH Tuklaty a Mysliveckým sdružení Tuklaty 
Dětský den, které se zúčastnilo asi 60 dětí. Boj                   
o medaile probíhal  tentokrát v 10ti boji.
Na děti čekaly nové disciplíny jako skok přes řeku, 
chůze po kamenech, slalom s míčem, střelba
na bránu, stříkaní z hadice na plechovky a mnohé 
další. První tři děti z každého družstva obdržely 
medaile, všechny děti dostaly sladký balíček
a po skončení dětského dne se opékaly buřťy.

-mapro-
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Hezký den, dovolte mi říci pár slov k činnosti sboru dob-
rovolných hasičů.
 1. června pořádala Čechie Tuklaty Dětský den 
a my byli pozváni, abychom také přiložili ruku k dílu. 
Z Českého Brodu jsme zajistili historickou „Andulu“,
s kterou p. Urban jezdil vyhlídkové jízdy pro děti i rodi-
če. Jízdy byly velmi oblíbené a kdyby nemuseli děti na 
vyhlášení výsledků, jezdil by tam pravděpodobně ještě 
dnes. Pro soutěžící jsme připravili disciplínu ve stříkání 
na cíl, která bavila nejvíce ty nejmladší. Po skončení sou-
těžení si děti mohly zastříkat z Tatry velkými děly, nebo 
také opéct vuřty na připravených ohních. Po celý den byla 
před kabinami výstava nejen hasičských modelů p. Ška-
louda z hasičského muzea v Poříčanech.
 Blíží se pouť a s ní také tradiční pouťová zábava. 
Přijměte prosím naše pozvání. Připravili jsme pro vás nový 
taneční parket, přijďte se podívat. Budeme se na vás těšit.
 Na závěr mi dovolte popřát bezstarostné prožití 
letních prázdnin.                                                         L.K.

e-mail: sdhtuklaty@seznam.cz  web: http://sdhtuklaty.wz.cz/

Sbor dobrovolných hasičů Tuklaty
si Vás dovoluje pozvat

na tradiční

PUŤOVOU ZÁBAVU
kterou pořádá

v sobotu 28. 6. v místní hasičárně

Program:
15 – 19 hod.:

posezení pro starší občany našich obcí
vstup volný, malé občerstvení zdarma

k tanci i poslechu hrají Staropražské harmoniky 

20 – 2 hod.:
taneční zábava

vstup 50kč, bohatá tombola
k tanci i poslechu hraje taneční

kapela Miroslava Pešla - Reminiscence
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si dovoluje oznámit, že dne 1. 11. 2007
otevírá své nově zřízené detašované pracoviště 
Advokátní kanceláře, a to v Úvalech u Prahy, 

nám. Arnošta z Pardubic č. 95.
Úřední hodiny naší kanceláře jsou:

po a st 8.30 - 18.30 h., út a čt 8.30 - 16.30 h.
a v pá 8.30 - 12.30 h.

Mimo úřední hodiny je schůzka možná
po předchozí dohodě s Vámi.

Naše advokátní kancelář poskytuje právní službu     
ve všech oblastech práva, zejména práva

občanského, rodinného, obchodního, správního
a trestního. V případě zájmu o využití služeb naší 

Advokátní kanceláře nás prosím kontaktujte
na tel. číslech 281 860 709, 281 861 895,

281 862 278, GSM 773 144 001,
e-mailem: office@aktb.cz

nebo faxem na 281 860 770.
Těšíme se na Vaši návštěvu.

www.aktb.cz


